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Radiographical and Endoscopical Studies on two Cases of Intraluminal Diverticulum of the Duodenum*

Radiologische und endoskopische Untersuchungen bei zwei Fällen mit intraluminalem Duodenal-divertikelE. C. Wobser, D. Koischwitz, K. Kutz, A. Löffler, S. E. Miederer

	Med. Poliklinik der Universität Bonn, Radiol. Institut der Universität Bonn



* All Endoscopic Studies have been performed with Olympus Medical Fiberscope GIF type K, Olympus Optical Co. GMBH, Steindamm 105, 2000 Hamburg 1.
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Summary

        
Case report of two intraluminal diverticula of the duodenum. It is a rare congenital lesion characterized by a double layered mucosal sac lying in the duodenal lumen near the ampulla of Vater. Clinical features and laboratory findings are uncharacteristic. X-ray examination is the diagnostic method of choice, endoscopy will give further information about inflammation, haemorrhage and localisation of the ampulla. Treatment of choice is either surgical excision or endoscopical splitting of the diverticulum.


      
        
Zusammenfassung

        
Kasuistik über zwei Fälle mit intraluminalem Duodenaldivertikel. Diese seltene, angeborene Mißbildung ist durch eine zweischichtige Schleimhauttasche gekennzeichnet, die im Bereich der Papille angeheftet ist. Klinische Symptomatik und Laborbefunde sind uncharakteristisch. Diagnostisch ist die Röntgenuntersuchung die Methode der Wahl. Die endoskopische Untersuchung gibt Aufschluß über Entzündungsgrad, Blutungszeichen und Lokalisation der Papille. Therapeutisch kommt entweder die chirurgische Entfernung oder die endoskopische Spaltung des Divertikels in Frage.
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Intraluminal diverticula of the duodenum
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